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Pieter Haeck September 7, 2023

„Evropa má problém“ – Drogové násilí sužuje druhé
belgické město

politico.eu/article/antwerp-belgium-drug-violence-europe-problem

Od začátku roku 2022 provedla místní policie více než 1 600 zatčení za
obchodování s drogami | Dirk Waem/Belga/AFP přes Getty Images
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Vyjádřeno umělou inteligencí.

ANTVERPY, Belgie – Když Lucas poprvé uslyšel ohlušující výbuch,
znělo to, jako by do jeho domu právě narazilo auto.
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Když se on a jeho sousedé uprostřed únorové noci sešli venku,
rychle vyšlo najevo, že pizzerie přes ulici byla vybombardována –
další kapitola drogové války, která sužuje druhé největší belgické
město.

Policie dorazila na místo s nacvičenou přesností, která byla zároveň
uklidňující a hluboce znepokojující. "Jsme již v bodě, kdy se reakce
na to stala rutinní prací pro záchranné služby?" zeptal se Lucas,
který chtěl být identifikován pouze svým křestním jménem.

Antverpy , které jsou domovem druhého největšího nákladního
přístavu v Evropě, se staly hlavním vstupním bodem pro drogy,
zejména kokain pocházející z Latinské Ameriky, a do ulic se přelily
války o trávník. V roce 2022 došlo v Antverpách k 81 střelbám a
výbuchům souvisejícím s drogami, podle údajů, které město sdílelo s
POLITICO, a dalších 25 během prvních pěti měsíců tohoto roku,
včetně střelby v lednu, při které byl 11letý muž zabit . neteř údajného
drogového zločince. 

Může se vám líbit

Bývalý německý zpravodajský důstojník obviněn z velezrady za
špionáž pro Rusko

Autor: Claudia Chiappa

Nejvyšší americký diplomat navštívil Kyjev uprostřed smrtícího
náletu na Ukrajinu

Od Matta Berga
Pro starostu Antverp Barta De Wevera je nárůst násilí krizí i
příležitostí. Jako šéfovi nacionalistické Nové vlámské aliance (N-VA)
mu před celostátními volbami v příštím roce poskytuje klub, s nímž
může porazit belgickou federální vládu, kterou obviňuje z toho, že
toto téma odmítá jako místní problém, nebo ještě hůř, vylepšování
reakce v proslulé lepkavé byrokracii v zemi.

https://ec.europa.eu/eurostat/statistics-explained/index.php?title=Maritime_freight_and_vessels_statistics&oldid=583292#The_eight_largest_cargo_ports_in_the_EU_remained_the_same_in_2021_compared_with_2020
https://www.hln.be/merksem/11-jarige-firdaous-komt-om-na-beschieting-in-merksem-wat-weten-we-vanochtend-al-meer-over-dodelijke-schietpartij-br~ab40f07c/
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V rozhovoru ve své kanceláři s výhledem na majestátní centrální
náměstí v Antverpách starosta popsal hrozbu, kterou představuje
pašování drog, jako „mnohem větší“ než teroristická krize v roce
2016. Násilí v jeho městě je podle něj jen špičkou ledovce, protože
zločinci znovu investují své nezákonné peníze do formální
ekonomiky a šíří svůj vliv v zemích celého kontinentu.

"Evropa má problém a měla by se probudit," řekl.

Rekordní čísla

De Wever připisoval význam Antverp pro obchod s drogami jejich
poloze – spojené se Severním mořem, pouhých 40 minut jízdy od
Bruselu a poblíž některých z největších německých průmyslových
center. "Jsme nejdůležitější přístavní město pro veškerý obchod
přicházející z Latinské Ameriky," řekl. "Jsme první zastávkou." Ale
pro ty prasátko [na pašování] je to neuvěřitelně užitečné.“ 

Loni belgické úřady v přístavu zabavily rekordních 110 tun kokainu,
téměř 14krát více, než bylo zabaveno v roce 2014, a více než
dvojnásobek množství zabaveného v nedalekém nizozemském
přístavu Rotterdam (50 tun). Město se také umístilo na prvním místě
evropského žebříčku spotřeby kokainu – který se stal „super drogou
pro mladé obyvatele města,“ vtipkoval De Wever.

Kokain pochází ze zemí jako Ekvádor nebo Kolumbie, uvedla
belgická ministryně vnitra Annelies Verlinden v rozhovoru pro
POLITICO v oblastech opuštěných vládou, kde někteří lidé nemají
„nic jiného než pěstování kokainu“. Zásilky pak překračují Atlantik
ukryté na palubě kontejnerových lodí.

Do roku 2021 byly kontroly v přístavu slabé: celní úředníci
naskenovali pouze jeden kontejner ze 42. přimět úřady, aby vyhlásily
ambici zkontrolovat alespoň kontejnery, které jsou „vysoce rizikové“.
Boj proti obchodu s drogami v samotných přístavech je podporován
specializovanou námořní policií, o které De Wever řekl, že je silně
nedostatečná .

https://www.politico.eu/article/drug-crime-boom-threat-eu-democracy/
https://www.politico.eu/article/record-amount-cocaine-seized-antwerp-port-2022-belgium-netherlands/
https://www.politico.eu/article/antwerp-drugs-europe-cocaine-consumption/
https://www.tijd.be/politiek-economie/belgie/algemeen/douane-controleert-1-op-de-42-containers-in-antwerpen/10324850.html
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Peníze z drog pronikají do místní ekonomiky a „otravují“ části
městského maloobchodního sektoru, řekl De Wever. Lucas, který
bydlí naproti vybombardované pizzerii, poznamenal, že bary,
restaurace a obchody někdy nařídila městská rada přes noc zavřít.
"To jsou místa, kde se zvenčí zdá všechno v pořádku," řekl. "Ale
nikdo nikdy tato místa nenavštěvuje." Je to, když víte: děje se víc
než jen špatné obchody.“

Belgické úřady zabavily v přístavu rekordních 110 tun kokainu, téměř 14krát
více, než bylo zabaveno v roce 2014 | Francois Walschaerts/AFP

prostřednictvím Getty Images

V červencovém rozhovoru pro POLITICO Catherine De Bolle, šéfka
donucovací agentury Evropské unie Europol, varovala , že drogové
gangy se snaží zkorumpovat místní vlády, soudy a policii. "Infiltrují
naše společnosti," řekla. "Chtějí rozhodovat o velkých problémech
naší společnosti."

Nad Antverpami se rýsuje příklad Nizozemska, dějiště vysoce
profilovaných drogových vražd, včetně vraždy nizozemského
kriminálního reportéra Petera R. De Vriese a právníka Derka

https://www.politico.eu/article/drug-crime-boom-threat-eu-democracy/
https://www.politico.eu/article/dutch-crime-journalist-peter-r-de-vries-death-shooting/
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Wiersuma. Takový scénář je „blízkou budoucností města“, řekl De
Wever. "V určitém okamžiku budou nevinné oběti."

Vodní postel

De Weverova kampaň na toto téma jej posunula na národní i
mezinárodní agendu.

Pozornost belgické vlády upoutala smrt 11leté dívky. Hrozby
drogových gangů také donutily ministra spravedlnosti Vincenta Van
Quickenbornea a jeho rodinu, aby se v září a prosinci loňského roku
dvakrát uchýlili do bezpečného domu .

V únoru federální vláda posílila lodní policii přesunem 70
bezpečnostních agentů, kteří střežili nedaleké jaderné zařízení.
Podepsala také další skenovací zařízení pro celníky a jmenovala
národní komisařku pro drogy Ine Van Wymersch, jejímž prvním
úkolem bude vyřešit rozsah problému.

„Zmapování majetku z trestné činnosti a předpovídání, že by do toho
mohli být zapojeni určití lidé, to je něco, s čím bychom se mohli
vypořádat prostřednictvím přípravy politiky,“ řekl Verlinden. 

https://www.politico.eu/article/belgium-prime-minister-alexander-de-croo-threats-vincent-van-quickenborne-war-drugs-threats/
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Zabavené pytle obsahující kokain jsou vystaveny na bruselské federální
policejní stanici | Označit rendery/Getty Images

Jmenování Van Wymersch také vtisklo novou tvář snaze ovládnout
drogové gangy a pokusila se upoutat pozornost širšího publika,
přičemž v jednom ze svých prvních rozhovorů v nové práci tvrdila, že
„kdokoli kouří joint financuje zločineckou organizaci."

Belgie se také spojila s Nizozemskem v přeshraničním boji proti
drogovému násilí. „Většina“ podezřelých z násilí souvisejícího s
drogami, které by mohlo být zastaveno v Antverpách, byla
nizozemského původu, řekl De Wever. Od počátku roku 2022
provedla místní policie více než 1 600 zatčení za obchodování s
drogami a přibližně 85 zatčení za násilí související s drogami.

Vymáhání práva je také obezřetné k tomu, čemu říkají „efekt vodní
postele“ – když zásah proti jednomu přístavnímu městu jen přesune
problém do jiného. V červnu se v Antverpách sešli zástupci šesti
zemí EU s velkými přístavy – Belgie, Nizozemska, Francie, Itálie,
Německa a Španělska, aby koordinovali svůj boj proti
organizovanému zločinu.

https://www.tijd.be/politiek-economie/belgie/algemeen/nationale-drugscommissaris-ine-van-wymersch-wie-een-joint-rookt-financiert-een-criminele-organisatie/10484874.html
https://verlinden.belgium.be/nl/coalitie-van-6-landen-bundelt-krachten-de-strijd-tegen-de-georganiseerde-criminaliteit
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Belgie hodlá toto téma učinit prioritou, když v první polovině příštího
roku převezme předsednictví v Radě Evropské unie. A Evropská
komise se také snaží hrát roli. „Potřebujeme propojit body a zajistit,
že pokud budou opatření přijata v jednom přístavu, aby se
[zločinecké skupiny] okamžitě nepřestěhovaly do jiného přístavu,“
řekla komisařka pro vnitřní záležitosti Ylva Johanssonová v
rozhovoru na okraj Antverp . summit.

Belgie také doufá, že blok by mohl usnadnit vydávání drogových
bossů, kteří provozují některé organizace ze zemí, jako jsou Emiráty
a Maroko, kde jsou zločinci někdy zatýkáni, aby byli propuštěni na
kauci.

"Pokud ten systém neprolomíme," řekl Verlinden, "pak mohou dál
volat z Dubaje na zdejší lidi: Hoďte tam další bombu a tam další
granát." 

Barbara Moens a Nick Vinocur přispěli reportážemi.
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